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شــرق: ســرانجام پس از ســال ها انتظار 
و پیگیری شــورا، لایحه تشــکیل سازمان 
گردشــگری شــهرداری تهــران به صحن 
شورای شهر تهران آمد، اما اعضای شورای 
شــهر به برگشــت این لایحه به کمیسیون 
اجتماعی رأی دادنــد . نرگس معدنی پور، 
رئیس کمیســیون فرهنگــی و اجتماعی 
شورای شــهر تهران، در این زمینه توضیح 
داد: با توجه به تکلیف شــهرداری تهران 
برابر حکم نود و یکــم برنامه چهارم مبنی 
بر تأســیس این ســازمان ظرف مدت یک 
ســال، این لایحه به شــورا ارســال شد که 
در جریــان برگــزاری جلســات مشــترک 
کمیســیون های تخصصی، مشــخص شد  
لایحــه پیشــنهادی مختصر بــود و موارد 
مهمی از جمله چشم انداز، ساختار، اهداف، 
چگونگی تشــکیل و ادغام ســازمان ها و 
مجموعه ها مورد توجه قرار نگرفته بود و 
تنها مجوز ادغام مراکز گردشــگری در این 
لایحه آمده بود. مقرر شــد تا شهرداری در 
فرصت دو ماهه این لایحــه را اصلاح و با 
تحریر موارد و تکالیف تأیید شــده از سوی 
کمیســیون های مشــترک، آن را به شــورا 
برای تصویب ارســال کند. تکالیفی که در 
ایــن لایحه آمده، به این شــرح اســت که 
شــهرداری تهران موظف است به منظور 
توسعه گردشــگری پایدار شــهری، تأمین 
زیرساخت ها و رفع کمبودها، ارتقای کمی 
و کیفی خدمات و تأسیســات گردشگری و 
تبدیل شــهر تهران به مقصد گردشگری با 
جذب گردشــگران و جهانگــردان و ایجاد 
چرخه رفت و آمد با دیگر مراکز جهانگردی 
و تفریحــی بــا رویکــرد کوچک ســازی و 
چابک ســازی ســاختار شــهرداری تهران، 
نسبت به تشکیل سازمان گردشگری اقدام 

کند.
به گفتــه معدنی پــور، شــهرداری تهران 
موظف اســت ظرف مدت دو ماه نســبت 
به ارائه اساســنامه مصوبه تیپ اساسنامه 
سازمان های شهرداری تهران اقدام کرده و 
ســاختار تفصیلی این سازمان را به شورای 
شــهر تهران بــرای تصویب ارســال کند. 
مضافا شــهرداری موظف است نسبت به 
انجام امور سهام، سرمایه، اموال و دارایی، 
تعهــد و موضوعات حقوقی به ســازمان 
جدید التأسیس اقدامات لازم را انجام دهد.

ناصــر امانــی، عضــو کمیســیون برنامه و 
بودجه شــورای شــهر تهران نیز با اشاره به 
موارد مطرح شــده در قانــون برنامه هفتم، 
با بیان اینکه ســازمان های دولتی و عمومی 
از توسعه سازمان منع شــده اند، گفت: این 
لایحه قطعا بر پایه توســعه سازمانی است 
و مــا می خواهیم شــرکتی ایجــاد کنیم که 
برخلاف نــص صریح قانــون برنامه هفتم 
اســت. مضاف  بر اینکه باید به  صراحت  در 
لایحه بگوییم کدام شــرکت و سازمان باید 
ادغام شود. اگر این موارد اصلاح نشود، عملا 
در حکم توسعه سازمان خواهد بود و مغایر 
برنامه هفتم است و حتما با مخالفت هیئت 
تطبیق مواجه خواهد شد. از این رو پیشنهاد 
می شود شــهرداری تهران شفافیت مواضع 
در خصوص تأسیس این سازمان را به صحن 
شــورا ارائه دهند. جعفر تشکری هاشــمی، 
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
شهر تهران گفت: تا چند سال پیش سازمانی 
تحت عنوان ســازمان گردشگری در دولت 
وجود داشــت و اکنون نیز یــک وزارتخانه، 
مأموریت گردشــگری داخلــی و خارجی را 
دنبال می کند. وی با تأکید بر اینکه فعالیت ها 
و تشــکیلات موازی از آفت های کشــور ما 
هستند، گفت: تداخلات کاری منجر به صرف 
انرژی بسیار می شود. به نظر می رسد با بودن 
وزارت گردشگری و ادارات کل این وزارتخانه، 
تشکیل ســازمان گردشــگری در شهرداری 
تهران موازی کاری اســت. تشکری هاشمی 
ادامه داد: در هیچ یک از وظایف شــهرداری 
تهــران، مأموریتی تحت عنوان گردشــگری 
وجود نــدارد و امروز چیزی فراتر از قانون را 
برای شــهرداری تهران تعریف می کنیم. با 
ایجاد این سازمان باید پست های جدیدی را 
به وجود آورد و نیروی انســانی متعددی را 
جذب کرد که این کار در مســیر چابک سازی 
ســازمان شــهرداری  مؤثر نیســت. رئیس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر 
تهران با بیان اینکه برای ایجاد یک ســازمان 
جدید باید مراحل قانونی بسیاری طی شود، 
اظهار کرد: با تشــکیل ســازمان گردشگری، 
وارد کاری می شــویم کــه در اولویت هــای 
شهرداری تهران نیست. ایجاد ساختار جدید 
در آخرین ســال این دوره مدیریت شــهری 
می تواند مدیــران آینده را نیز با چالش هایی 
مواجه کند. با این لایحــه تأیید می کنیم که 
تاکنون شــهرداری بر اســاس یک ســاختار 

غیرقانونی وظایفی را انجام داده است. 

در چند روز اخیر ویدئوی کوتاهی در فضای مجازی دست به دست شد. در 
این ویدئو که گویا بخشــی از اســتوری اینســتاگرامی مردی ایرانی ساکن 
آمریکاســت می بینیم او بی محابا و با رکیک ترین و شدیدترین بیان به خانمی که 
اتفاقا او هم ســاکن ایران نیست (ساکن دوبی اســت) حمله ور می شود که چرا 
گفته است با پول یک شب تفریح در دوبی می تواند چند شب به روسیه سفر کند. 
او با ملغمه ای از چند گفتار ضدزن، که در ادامه اشــاره می کنم، بدترین توهین ها 
را نثار آن خانم می کند و خود را در جایگاه مصلح و دغدغه مند اجتماعی  محق 
می دانــد که یــک زن بالغ در آن ســوی دنیا را عتــاب و خطاب کنــد و او را به 
واضح ترین شــکل تهدید به قتل کند و دیگران را که اتفاقا مردان نه تنها خانواده، 
که تمام طایفه باشــد را به خشونت علیه آن خانم تحریک می کند و آنها را برای 
این بی غیرتی شماتت می کند. اساســا این هجمه ناشی از برداشت اشتباه شکل 
گرفته اســت. منظــور آن خانم، آن چنان که خودش بعــدا توضیح می دهد، این 
است که با مبلغی که شــما برای تفریح یک شب در دوبی لازم دارید، می توانید 
یک هفته به روسیه سفر کنید. فارغ از این سوءبرداشت آنچه بیشتر اهمیت دارد 
صحبت های آیسان اسلامی اســت که خطاب به آن خانم می زند که اسمش را 
نمی دانم. با نگاهی به صفحه اینســتاگرام آیســان اســلامی (مرد توهین کننده) 
به ســرعت متوجه می شویم که او با اســتانداردهای اخلاقی که از آن دم می زند 
فرســنگ ها فاصله دارد. اتفاقا در همان ویدئو نیز برهنه در حالی که تمام بدن او 
عرصه تتوهای بی شمار است، از سنت ایرانی در حفظ پاکدامنی صحبت می کند. 
او بــه عنوان یک مــرد ایرانی چنان قیم مآبانه خود را محــق می داند که یک زن 
ایرانــی را که فقط به واســطه زبان با او پیوند دارد، تحقیــر و تهدید کند. آن دو 
نه تنها در ایران، که حتی در یک قاره هم نیستند؛ اما گویا جغرافیا در برابر تحجر 
رنگ می بازد. آیســان اسلامی، همچنان که اشاره شــد، حرص می خورد که چرا 
فاصلــه جغرافیایی امکان تنبیه و بلکه اصلاح رفتار را از او گرفته اســت وگرنه 
خود رأســا آن زن بیچاره را به راه راست برمی گرداند تا یک تنه مانع از فروپاشی 
فرهنــگ مردســالارانه ای شــود که در ادبیــات او مــوج می زند. نگاه سراســر 
جنســیت زده او چنان عریان اســت که در یک کلیپ چند  دقیقه ای ده ها فحش 
رکیک اتفاقا جنســی شنیده می شــود تا ناموس ایرانی پاس داشته شود. در چند 
سال اخیر که چند قتل ناموســی توسط مردان خانواده رخ داد، برخی آن را یک 
اتفاق نادر می دانســتند، اما هر از گاهی اتفاقی مشــابه این ویدئــو به ما یادآوری 
می کند ماجرا استثنا نیست و اگرچه ممکن است به قتل منجر نشود، اما دینامیزم 
آن به همین راحتی اســت که در این مورد می بینیــم. مردی تصور می کند تمام 
هویت او با خبط ناموسی یک زن، ولو فقط یک سوءبرداشت باشد خدشه دار شده 
اســت، دیگران او را مورد هجمه قرار می دهند که اگر اقدامی نکند نه تنها آبروی 
خــود، بلکه آبروی اطرافیــان یعنی مردان خانــواده نیز برای همیشــه لکه دار 
می شود. در مورد این کلیپ رسالت تنبیه آن زن بعد از دایره اول مردان خانواده 
و طایفــه به تمام مردان ســرزمین ایران حتــی بیرون از جغرافیــای آن حواله 
می شود. مردانی که می توانند آشکارا از تمام ارزش های اخلاقی مورد دفاع خود 
حتی در بدیهی ترین شــکل آن عبور کنند به خود حق می دهند زنان را ســر به راه 
کنند. این نشان می دهد که این انگاره مردسالارانه تا چه اندازه ریشه دار است. در 
این کلیپ، مرد داستان با رجوع و اشارات البته نادرست تاریخی آن زن را خطاب 
قرار می دهد که چرا بر چینی تمدن ایرانی ترک انداخته است. پای نفرت تاریخی 
از برخی ملیت ها را هم به میان می آورد که چرا در اختیار آنها بوده اســت. این 
موضــوع در نــگاه او کار آن زن را چند برابر نابخشــودنی می کند. این ارجاعات 
مختصر نشــان می دهد کــه چگونه این نوع وطن پرســتی بیمارگونه می تواند با 
مردســالاری متحجرانه، علیه زنان متحد شــوند و درهم تنیده باشــد؛ جایی که 
مردان وظیفه دفاع از ناموس و مرزها را برعهده دارند. در نهایت اشــاره کوتاهی 
به واکنش آن خانم داشــته باشــیم. او که از شدت ترس و وحشت توان دفاع از 
خود ندارد و فقط به برداشت نادرست آیسان اشاره می کند و تلاش می کند آن را 
تصحیح کند. او از مکانیزم و پویایی های خشونت علیه زنان آگاه است و حتی به 
خود جرئت نمی دهد بپرسد او (آیسان) در چه جایگاهی است که دم  از خشونت 
می زند؟ چرا یک زن بالغ در یک ســپهر سیاسی دیگر نباید از شر افرادی چون او 
در امان باشــد؟ اساســا او که خود سراســر در مقابل آن گفتمانی اســت که به 
حمایت از آن به پا خاسته، چه حقی دارد که دیگران را تحریک به خشونت کند؟ 
چرا فکر می کند جامعه عرب با دیدن این فیلم سرمست خواهد شد و ملت بزرگ 
ایران تحقیر؟ چرا فکر می کند ســبک زندگی خصوصی فردی در آن سوی مرزها 
فقط به واســطه هم زبانی به سرنوشت او گره خورده است و فقط در این موارد 
اســت که احساس مسئولیت می کند؟ چرا خود را از دریچه همان گفتمان سنتی 

ارزیابی نمی کند؟ و ...
این ماجرا علاوه بر آنکه بیان واضح و مختصری از گفتمان مردسالاری علیه زنان 
اســت، وظیفه ما را گوشزد می کند که در برابر خشــونت طلبی علیه زنان موضع 
بگیریم. اجازه ندهیم به نام وطن پرستی و حفظ خانواده مجوز خشونت علیه زنان 

صادر شود.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار تهران جزئیات قرارداد ۶۳۰ واگن را شفاف سازی کرد

جعبه سیاه قرارداد واگن های چینی باز شد

نگاه گزارش خبری
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 نورا حســینی:  قرار اســت علیرضــا زاکانی، شــهردار تهران، 
در جلســه ای قرار داد چینی تهران را برای نماینده رســانه ها 
شفاف ســازی کند. روز گذشــته هم محســن هرمزی، معاون 
حمل ونقــل و ترافیک شــهردار تهران، در نشســتی به تمام 
ابهامات خبرنــگاران درحوزه قرارداد ۶۳۰ واگن پاســخ داد. 
اینکه چگونه شهرداری تهران به جای دولت سیزدهم بخشی 
از پیش پرداخت قرارداد را پرداخت کرده تا ساخت واگن های 
مترو آغاز شــود و اینکه اگر این اتفاق نمی افتاد، فاینانس این 
قرار داد از دست می رفت. هرمزی در پاسخ به پرسش مشترک 
رســانه ها درباره قــرار داد چین گفت: این قــرار داد دو بخش 
است: قرار داد واگن ها و دیگر حوزه ها از جمله خرید اتوبوس 

و تاکسی و تجهیزات نظارت هوشمند.
او توضیح داد:  ۱۵ درصد از پیش پرداخت قرارداد از طریق 
فاینانس باید انجام می شد. یک دولت آمد و رفت و نتوانست 
ال ســی را فعال کند. ال ســی نیز تا آبان ماه سال قبل فرصت 
داشــت و باید عملیاتی می شــد؛ در غیر این صورت فاینانس 
قابلیت اســتفاده نداشــت. با پیگیری های انجام شده در مترو 
و شــهرداری ۱۵ درصد پیش پرداخت از محل بند ز تبصره ۱۹ 
باید تأمین می شــد. قرار بود حواله نفــت از این بابت بگیریم 
که دریافت کردیم. بانک شــهر به عنوان بانک عامل و سازمان 
شــهرداری ها و دهیاری ها به عنوان کارفرما وارد عمل شدند. 
نفت هم به فروش رسید اما در سال قبل سازمان شهرداری ها 
بــرای اربعین هزینه هایی را انجام داد و رقم باقی مانده کفاف 

پیش پرداخت را نمی داد.
به گفتــه هرمزی یکــی از مهم تریــن کارهــای این دوره 
عملیاتی کردن قرارداد با چین بود و تســهیلاتی که گرفته شد، 
به این دلیل بود که فاینانس عملیاتی شود و اگر این تسهیلات 
دریافت نمی شد، ۶۳۰ دستگاه واگن را نداشتیم. اگر شهرداری 
این ریســک را انجام نمی داد، واگن ها ســاخته نمی شــد. این 
همت شهرداری بود و دولت وقت هم کمک کرد. جابه جایی 
اولویت ها بــرای حواله نفت صورت گرفــت و به اتوبوس ها 
اختصــاص یافت؛ بنابراین ناچار شــدیم با ضمانت ســازمان 
شهرداری ها و مکاتبه با وزارت کشور، تسهیلات دریافت کنیم 
تا ۹.۷ درصد پیش پرداخت را انجام دهیم و فاینانس عملیاتی 
شــود. هرمزی درباره اینکه گفته می شــود این وام شخصی 
بوده و به نام شــما گرفته شده است، هم گفت:  این تسهیلات 
به هیچ عنوان شخصی نبوده و به نام شرکت واگن سازی بوده. 
۹۰ میلیون یورو تســهیلات، وام شخصی نیست. این ریسک را 
شــهرداری انجام داد و با ضمانت حواله های نفت تسهیلات 
را دریافــت کرد. مــا از بانک مرکزی ارز گرفتیم و به شــرکت 
نورینکــو پرداخت کردیم تا فاینانس عملیاتی شــود، ســهم 
۵.۳درصدی باقی مانده هم براســاس جلســه ای که در دفتر 
معاون وزیر صمت داشــتیم و براساس آنچه گفته شد، منابع 
ریالی آن از طرف ســازمان شــهرداری ها تأمین شــده است. 
تخصیص ارز باز شــده و در شــهریورماه انجام خواهد شد تا 
ســهم ۱۵ درصد تکمیل شــود. به گفته معاون حمل ونقل و 
ترافیک شــهرداری تهران طرف چینی پول را گرفته و قرارداد 
عملیاتی شده است. تولید انبوه واگن آغاز شده و در بهمن ماه 
اولین رام را تحویل خواهیم گرفــت و امیدواریم همان زمان 
حمل آن انجام شود و از سال آینده براساس جدول در ابتدای 
هــر ماه دو رام و ســپس هر ماه ســه رام وارد می شــود که 
البته در این قرارداد ۵۵ درصد داخلی ســازی اســت. از محل 
فاینانس و کنسرسیوم شــکل گرفته در چین سهم واگن سازی 
را هم برای توســعه آن دریافت کردیم. این تسهیلات نیاز به 
مصوبه شورا نداشــت اما اعضای شورا این نظر را داشتند که 
لایحه ای درباره تســهیلات اخذشــده برای قرارداد به شــورا 
ارائه دهیم. اگر شورا حمایت نمی کرد، این تسهیلات دریافت 
نمی شــد. اگر رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل حمایت 
نمی کرد، این اتفاق نمی افتاد. شــهرداری می توانست زیر بار 
مسئولیت نرود و کســی هم خرده نمی گرفت؛ چراکه وظیفه 

تأمین تاکسی نداشتیم.
هرمزی در این نشســت به آمار اتوبوس های فعال تهران 
در روزهای نخســت دوره ششــم هم اشــاره کــرد و گفت:  
اتوبوس های شاغل تهران در ابتدای دوره ششم ۸۶۰ دستگاه 
بــود که با توجه بــه این موضوع باید نوســازی اتوبوس ها را 
مورد توجه قرار می دادیم. تاکســی ها و اتوبوس هایی که وارد 
خواهد شد، جریان زندگی در شهر را تغییر خواهد داد. تا پنج 
روز آینده اولین گروه تاکســی ها به بندرعباس خواهد رســید. 
اگر در ترخیص به مشــکل برنخوریم، ۱۵۰ دســتگاه تاکســی 
برقــی آیون دریافت می شــود. مجوز کمیســیون ذخایر ارزی 
بانــک مرکزی را برای تأمین ۲۷هزارو ۵۰۰ دســتگاه تاکســی 
برقی دریافت کردیم و تا چهارشنبه روند آن طی خواهد شد. 
سرعت ساخت تاکســی ها در شرکت سازنده بالاست و ظرف 

چهار ماه کل محموله وارد شهر خواهد شد.

هرمزی با بیان اینکه ۱۱۰ دســتگاه اتوبوس برقی در ســه 
بخش تحویل گرفته خواهد شد، گفت: این اتوبوس ها از محل 
دوهزارو ۵۰۰ دستگاه تأمین می شــود. بانک مرکزی موضوع 
قرارداد ما را تصویب کرده و مســیرها هماهنگ و ضمانت ها 

انجام  شده و ادامه خواهد داشت.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران مدعی شد: 
هر روز از عمر این دوره مدیریت شهری یک اتوبوس وارد شهر 
شــده، ساخت ایســتگاه های مترو و اورهال اتوبوس ها در این 
دوره انجام شده و به نظر بنده یکی از درخشان ترین دوره های 

مترو را شاهد بوده ایم.
او دربــاره تراموا هم توضیح داد: پــس از مطالعات برای 
انتخاب نوع ناوگان تراموا یا ال آرتی وارد فاز عملیاتی خواهیم 
شد. مسیر مشخص شده اما باید برای انتخاب نوع آن بررسی 
انجام شــود. اگر اتفاق بدی رخ ندهــد، دو رام ال آرتی چرخ 
لاســتیکی با هزینه چینی ها برای تست وارد خواهد شد و اگر 
آزمایش هــا جواب گو بود، قرارداد آن منعقد خواهد شــد که 

تفاهم نامه آن منعقد شده است.
در ادامه شهریار افندی زاده، مدیرعامل سازمان حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری تهران، هم با بیان اینکه تنوع سیستم های 
ریلی شــامل مترو، تراموا و ال آرتی اســت، گفت: تراموا مانند 
اتوبوس با ظرفیت ۱۰ هزار مسافر است و ظرفیت ال آرتی ۲۰ 
هزار نفر اســت. با تلاش های انجام شده مقرر شد علاوه بر ۱۱ 
خط متروی داخلی دو خط قطار سبک شهری اضافه شود اما 
بین تراموا و ال آرتی، سیســتم بیشتر به سمت ال آرتی خواهد 
رفت. شــاخص اول ال آرتی چرخ لاســتیکی میزان ظرفیت و 
شاخص دوم مسیر ریلی است که معمولا در درازمدت در نظر 
گرفته می شــود. پروســه اول ما مدت زمان ۳۰ ساله است که 
ببینیم هزینه کدام یک افزایش بیشتری خواهد داشت. هریک 
از موارد مزایا و معایبی دارد که مشــاور در حال بررســی آن 
است و باید تصمیم گیران بر اســاس شاخص ها تصمیم گیری 
کنند. مطالعات تقریبا آماده شــده و در جلســه ای به معاون 
حمل ونقل و ترافیک ارائه شد. سه فاز برای ال آرتی پیش بینی 
شــده اســت. واردات تکنولوژی و نحوه ارائه خدمات نیز در 
مطالعــات مورد بررســی قرار گرفته و اگر به شــورای شــهر 
تهران و شــورای عالی ترافیــک ارائه داده و تصویب شــود، 
نتایج نهایی اخذ خواهد شــد، اما به هر شــکل ورود یک رام 
تراموای چرخ لاستیکی به تهران به مطالعات ما کمک خواهد 
کرد. هر یک از این سیســتم ها برای شــهر تهران مد جدیدی 
ایجاد خواهد کرد. انواع سیستم های ریلی در دنیا وجود دارد 
و با توجه به اینکه هزینه ال آرتی از مترو کمتر اســت، بیشــتر 
مورد اســتفاده قرار می گیرد. در خــط اول که از میدان آزادی 
به سمت تهرانپارس  بی آرتی فعالیت می کند، نمونه ال آرتی 

فعال خواهد شد.
وی ادامه داد: اگر این سیستم در تهران موفق شود، مسیر 
خوبــی را برای حمل ونقل همگانی در کشــور فراهم خواهد 
آورد. سؤال دیگری که از هرمزی پرسیده شد، آخرین وضعیت 
تغییر طرح ترافیک شــهر تهران بــود. او این خبر را داد که تا 
پایان ســال از طرح ترافیک جدید رونمایی می شــود . هرمزی 
توضیح داد: این طرح هنوز در حال بررســی توسط مشاوران 
اســت و خروجی مشــخصی در حال حاضر نــدارد؛ چراکه 
موضوع زمان بر  اســت و باید دوربین ها جابه جا شوند و دیگر 

اقدامات مرتبط با آن صورت بگیرد.
افندی زاده نیز در این زمینه گفت: تغییرات ایجاد شــده در 
طرح ترافیک اساسی بود و شیوه و نحوه آن تغییر یافت. بعد 
از سه، چهار سال قرار شــد آسیب شناسی روی طرح صورت 
بگیرد. قطعا این طرح نســبت به طرح قبل مزایای بیشــتری 
دارد. به ۲۸ دانشگاه نامه ارسال کردیم و موارد مورد بررسی 
قــرار گرفت. در حال حاضر جلســات با حضور پلیس و دیگر 
نهادهای مربوطه در جریان اســت. محــدوده طرح ترافیک 
اولیه بر اساس ضوابط شورای عالی پنج برابر مساحت فعلی 
اســت. طرح کنترل زوج و فرد قابل کاهش و افزایش است. 
نکته دوم، ســاعت ورود و خروج است که در حال حاضر سه 
دوره صبح، ظهر و عصر اســت. نکته ســوم برای ساکنان در 
محدوده اســت که این موارد مورد بررســی قرار می گیرد. تا 
پایان آبان ماه طرح آماده خواهد شد و اگر تغییراتی ایجاد شد 
باید در ابتدا در شــورای ترافیک اســتان تهران و در نهایت در 

شورای شهر بررسی شود.
افندی زاده با بیان اینکه ورود کامیون ها نیز در طرح جدید 
اضافه می شــود، گفت: توســعه دوربین ها کمــک زیادی در 
عملیاتی کردن این طرح خواهد داشت که هماهنگی ها برای 

افزایش دوربین ها در حال انجام است.
هرمزی در پاســخ به پرسش خبرنگار «شرق» درباره ورود 
دســتگاه های نظارتی بر بخش هایی از قرار داد چین، از جمله 
بخش های دوربین های نظارتی و شرکتی که این قرار داد با آن 

بسته شده است، گفت : پروســه هوشمندسازی در قرارداد با 
چین باید توسط سیستم های نظارتی تأیید شود. روی کیفیت و 
ساختار نرم افزار دوربین ها باید بررسی هایی  شود که ذیل دفتر 

شهردار انجام خواهد شد.
او درخصوص ابهامات مطلبی که در فضای مجازی منتشر 
شــد با بیان اینکه بحق و اســتوار نبود، گفت: شرکت نورینکو 
اقداماتــی در بخش های مختلف انجــام می دهد و خط یک 
متروی تهران توسط این شــرکت اجرائی شده است. هرمزی 
در پاسخ به پرسش دیگر «شــرق» درباره گلایه خودروسازان 
از عدم پرداخت مبلغ قرار دادهایشــان نیز گفت :  ما مستقیما 
از خودروســازان خودروها را خریــد می کنیم و نوع و کیفیت 
خودروهای خریداری شــده مشخص است و مسئله ای در این 

زمینه وجود ندارد.
۲۵ درصــد از هزینه خودروســازان به صــورت نقد، ۲۵ 
درصد غیرنقد و ۵۰ درصد تسهیلات است. تمام خودروسازان 
پیش پرداخت را دریافت کرده اند و برای عقاب افشــان و اسنا 
نیز تسهیلات کارسازی شــده  و یک ملک ۴۰۰ میلیارد تومانی 
نیز به عنوان منبع غیرنقد برای شرکت عقاب افشان پیش بینی 
شده اســت. برای بخش غیرنقد شرکت اسنا، ما هر ملکی را 

معرفی کردیم، مورد قبول آنها نبوده است.
علیزاده، مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران 
نیز در این رابطه توضیح داد: شــرکت عقاب پیش پرداخت و 
میان پرداخت را دریافت کرده و هر هفته ۱۵ دستگاه اتوبوس 
تحویل می دهد. گره هایی در بخش خارجی و تأمین ارز وجود 
دارد. با ملکی که با همکاری شهردار منطقه ۲۲ توافق شده و 
کارشناسی های آن در حال انجام است،  صد دستگاه اتوبوس 

شرکت عقاب که آماده شده، تحویل گرفته خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوسرانی شــهر تهران گفت: 
مشکلات ارزی موجود در بانک مرکزی و وزارت صمت باعث 
کنــدی تأمیــن اتوبوس ها شــده و برای تأمیــن ون نیز همین 
روند وجود دارد. یک قــرارداد برای تأمین اتوبوس  های برقی 
منعقد شده بود که این قرارداد فسخ شد و از سازنده شکایت 
کردیم. مدیرکل صمت اســتان مرکزی اعلام کرد  آن شــرکت 
تولیدکننده است و باید حمایت شود. فعلا ما این موضوع را از 
طریق دســتگاه قضا پیگیری می کنیم و با وجود اینکه مصوبه 
ستاد تســهیل و رفع موانع تولید داشته، بانک برای تسهیلات 

همکاری نکرده است.
هرمزی در پاســخ به پرســش دیگر «شــرق» درخصوص 
تغییر ناگهانی مدیرعامل مترو و اینکه در ســه ســال گذشته 
متروی تهران چندین بار شــاهد تغییرات مدیریتی بوده است 
و آیــا گمانه زنی های مطرح شــده در خصــوص برکناری وی 
از جمله افشــای عدم پیش پرداخت قرار داد واگن ها توســط 

دولت رئیســی، در ایــن تغییر 
نقش داشــته نیز توضیح داد :  
درســتی تلاش هــای زیــادی 
را در شــرکت بهره بــرداری و 
شرکت مترو انجام داد و حتی 
در راســتای تلاش هــای خود 
تحریــم شــد. تصمیم بــر این 
شــد که فضای کار پرشتاب تر 
شــود. اولین بار بنده موضوع 
عــدم پیش پرداخــت واگن ها 
توســط دولت را مطرح کردم 
و ارتباطی به ایشــان نداشت. 
بود.  صادقانــه  کامــلا  فضــا 
نگاه ما در کل نــگاه کار محور 
بوده اســت. پرســش دیگری 
کــه در ایــن نشســت مطرح 
انتظار طولانی مسافرها  شــد، 
برای رســیدن اتوبوس بود که 
مدیرعامل  علیــزاده،  مهــدی 
شرکت واحد اتوبوسرانی شهر 
تهران، با بیان اینکه یک ساعت 
معطلــی بــرای اتوبوس های 
نــدارد،  واقعیــت  بی آرتــی 
گفت: مدتی شــاهد ۳۰ تا ۴۵ 
دقیقه معطلــی برای اتوبوس 
خطوط عادی بودیم که تعداد 
اتوبوس هــا کمتر بــود، اما در 
خطوط بی آرتی ممکن اســت 
عمرانی  فعالیت های  دلیل  به 
و مواردی از ایــن قبیل، میزان 
ســرفاصله اندکــی افزایــش

یافته باشد.

شــرکت  مدیرعامــل 
اتوبوســرانی:  واحــد 
مشکلات ارزی موجود 
مرکــزی  بانــک  در 
صمــت  وزارت  و 
تأمین  کنــدی  باعث 
اتوبوس ها شده و برای 
همین  نیز  ون  تأمیــن 
روند وجــود دارد. یک 
تأمین  بــرای  قرارداد 
برقی  اتوبوس  هــای 
منعقد شــده بــود که 
شد  فسخ  قرارداد  این 
شکایت  ســازنده  از  و 
مدیــرکل  کردیــم. 
صمت اســتان مرکزی 
اعلام کرد  آن شــرکت 
تولیدکننــده اســت و 
بایــد حمایت شــود. 
را  فعلا ما این موضوع 
قضا  دستگاه  طریق  از 
با  پیگیــری می کنیم و 
مصوبه  اینکــه  وجود 
رفع  و  تســهیل  ستاد 
داشــته،  تولید  موانع 
بانک برای تســهیلات 

همکاری نکرده است

 روایت ملغمه ای 
از نژادپرستی و زن ستیزی  

ایوب اسلامیان
پژوهشگر

لایحه تشکیل سازمان 
گردشگری برگشت خورد

ایســنا: مدیرکل هواشناسی استان تهران از کاهش دمای هوای استان 
تا پنج درجه سلسیوس طی هفته جاری خبر داد. مازیار غلامی افزود: 
طی هفته جاری دمای هوای اســتان تهران به  طور متوســط بین سه تا پنج 

درجه سلسیوس کاهش می یابد و این روند تدریجی خواهد بود.
دمای هوای اســتان (۲۸ مرداد) یک تا دو درجه سلسیوس کاهش یافته 
است البته به معنای خنک شدن هوا نیست. برای روزهای دوشنبه و سه شنبه 

(۲۹ و ۳۰ مرداد) افزایش نسبی یک تا دو درجه ای دما پیش بینی می شود.
مدیرکل هواشناسی استان تهران تأکید کرد: اوج گرمای تهران را پشت سر 
گذاشــته ایم البته ممکن است دمای هوا شنبه تا دوشنبه هفته آینده (۳ تا ۵ 

شهریور) به حدود ۳۹ درجه سلسیوس برسد.
او در ادامه درباره وضعیت بارش اســتان تهران گفت: در شمال و شمال 
شــرق استان تهران شــامل فیروزکوه، دماوند، آبعلی، شمیرانات و لواسانات 
طی روزهای آتی رگبار، رعد وبرق و وزش تندباد لحظه ای پیش بینی می شود. 
در نواحی غربی و جنوبی اســتان نیز گاهی وزش باد شــدید، خیلی شدید و 

خیزش گرد وخاک دور از انتظار نیست.
غلامی در پایان در پاســخ به اینکه آیا خیــزش گرد وخاک باعث آلودگی 
شــدید هوا می شــود، تأکید کرد: غلظت گرد وخاک با منشــأ داخلی معمولا 
هنگام وزش باد افزایش می یابد و با کاهش ســرعت باد، کمتر می شود ولی 
گرد وخاکی که از کشــورهای دیگر مانند عربستان، سوریه، ترکیه و عراق وارد 
کشور می شــود، ماندگار اســت. در حال حاضر نیز خیزش گرد وخاک با منشأ 

داخلی پیش بینی شده و حداکثر تا پنج ساعت غلظت آن زیاد است.

آب وهوای تهران امروز دوشنبه
 چگونه است؟


